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HORNOPOČERNICKÝ



Šetřete svou kapsu
tříděný odpad - méně odpadu v popelnici

Zelený kontejner
ano: tabule a lahve ze zeleného,
hnědého, či jinak barevného skla

Bílý kontejner
ano: tabule a lahve z bílého skla
(lahve vymyté, bez uzávěrů a
aluminiových pásků)
ne: drátěné sklo, žárovky, zářivky,
olovnaté sklo

Žlutý kontejner
ano: plasty všeho druhu - vymyté
(lahve od mycích prostředků,
limonád, kelímky od jogurtů)

Modrý kontejner
ano: kartonový papír, novinový papír,
barevné časopisy, krabice
ne: promaštěný papír, alobal, voskový
papír, kopírovací papír, termopapír
a umělohmotné folie (krabice od mléka,
obaly od zmrzlin)

Těmito opatřeními se snažíme ušetřit vám peníze
za odvoz komunálního odpadu, jehož cena
za likvidaci se bude nadále zvyšovat.



Jedenácté veřejné zasedání zastupitelstva H.Počernic

Svátek sv. Václava 28. září 1992 oslavili členové zastupitelstva a přítomní občané veřejným
zasedáním. Konalo se jako obvykle v "Domečku" a po prázdninové odmlce bylo skutečně mnoho věcí k
projednám.

Zasedání zahájil tradičně starosta úvodním slovem a vyzval občany k aktivní spolupráci se
samosprávou i státní správou. K řízení a řešení problémů spojených s obcí bychom stále potřebovali
odborníky schopné poradit a na úrovni zpracovat otázky spojené s jednotlivými okruhy činnosti obce. V
počáteční euforii, před třemi lety, každý nabízel svou pomoc, leč nadšení se vytratilo a obec se mnohdy
potýká s nedostatkem odborných rad a návrhů řešení.

Prvním bodem programu byla zpráva o hospodaření naší městské části za 1. pololetí 1992 a
plnění investičních akcí k 31.8.1992. Hospodaření s obecními penězi lze považovat za velmi dobré,
protože rozpočet je vyrovnaný k 31.8., příjmy plněny na 66,2% a výdaje na 59,5% celoročního
rozpočtu. Díky aktivitě p. starosty se daří získávat další zdroje na rozvoj infrastruktury obce. Myslím,
že každý občan Počernic vidí, jak mnoho úsilí je do realizace sítí vkládáno, a může porovnávat s léty
minulými. Aby se však postup nezastavil, je třeba být připraveni i na případný úvěr na přechodnou
dobu. Na to vše je obec připravena a věříme, že rozvoj poběží tímto tempem dál. Zprávu o hospodaření
přednesl p. místopředseda Girl. Podrobný rozbor rozpracovanosti investic a informaci o investicích již
uzavřených přednesl p. místopředseda Wágner.

Po krátké diskusi přednesl zprávu k druhému bodu tajemník Ing. Soukup. Tématem bylo
zajištění bezpečnosti v naší městské části. Na našem území zajišťují bezpečnost dvě organizace. Jednak
Policie České republiky a obcí placená firma Lion security. Do dnešního dne se nám bohužel
nepodařilo, aby u nás působila Městská policie. Za této situace bylo na zastupitelstvu naší m.č.
rozhodnout, zda pokračovat se soukromou bezpečnostní službou dále. Ze zpráv, které předložily obě
organizace, lze usoudit, že k zlepšení bezpečnosti u nás došlo. Jednoznačné argumenty však nalézt
nelze. Po rozsáhlé diskusi zastupitelstvo rozhodlo pokračovat se soukromou ostrahou. Bylo vysloveno
politování, že se nám nepodařilo zajistit pro tuto službu telefon, neboť tím by její kvalita velice stoupla.
Telefonizace obce je však problémem, na který naše síly nestačí. V tomto ohledu hraje stále roli
monopolní postavení, nyní již sice akciové společnosti Telecom, která však funguje naprosto stejně jako
státní podnik Spoje.

Třetím bodem programu byl rozsáhlý a radou městské části projednaný Program ochrany a
tvorby životního prostředí v obci. Jak jistě si občané všimli, jedna ze součástí tohoto programu je
separovaný sběr odpadu. Obec k tomu využívá práce firmy PREKO, která se jeví velice pozitivně.
Kromě sběru firma čistí i komunikace, které jsou v naší správě, a odbor životního prostředí připravuje
ve spolupráci s firmou komplexní řešení včetně ul. Náchodské. Ze zprávy vyplynuly návrhy na řešení
různých oblastí ochrany a tvorby životního prostředí, které musí být dále analyzovány a rozpracovány.
Jsou to zejména ochrana ovzduší a s tím související plynofikace, vodní hospodářství a cílevědomý
postup při odkanalizování a další. V souvislosti s předáním kompetencí v oblastech životního prostředí
se rovněž vyskytuje potřeba odborných porad a projektů, protože životní prostředí je komplexní
záležitost a nelze zde řešit jednotlivosti bez řádné analýzy. Zprávu přednesl p. místopředseda Wágner,
který také poděkoval odboru živ. prostředí za její důkladnou propracovanost.

Čtvrtým bodem programu byl postup privatizace a stav obecního majetku naší městské části.
Zastupitelstvo s postupem seznámil p. starosta Liška. První otázkou jsou byty. V rámci privatizace
jednotlivých podniků, sídlících na území obce, jsou nám předávány další bytové domy, o které se obec
stará. Naposledy bylo předáno 17 b.j. od podniku Energovod, očekává se předání bytů postavených
Voj. stavbami a dalšími podniky. Správa bytového fondu vytypovává objekty, které by byly vhodné k
prodeji do soukromého vlastnictví, a na základě zkušeností, zejména OÚ Praha 3, se připravuje na
případný prodej bytů ve vhodných domech. Co se týče pozemků, které by měly přejít do vlastnictví
obce, probíhá řada jednání s různými organizacemi (FMV, St.statky, MÚP,atd.) o převod na obec.
Jednání jsou zdlouhavá, někdy ne příliš vstřícná. Tato jednání komplikuje ještě naprostá neprůchodnost



Úradu pro geodézii, kde nemůžeme získat tolik potřebné výpisy z evidence nemovitostí. Dosud také
nejsou vyřešeny restituce, rovněž brzděné nedostatkem výše zmíněných dokladů.

Posledním bodem programu byly aktuální otázky a to zejména doprava, školství, zdravotnictví a
sociální péče, správa bytového fondu a návrh na pojmenování dosud bezejmenných ulic. V souvislosti s
dopravou byl uveden návrh, aby autobus 223 neměl zastávku v ulici Khodlova. Návrh zastupitelstvo
nepřijalo. V oblasti školství je aktuální budování plynového vytápění objektu ZŠ Stoliňská, kleré je
budováno s maximálním nasazením, aby se příliš neprodloužila doba bez možnosti vytápění objektu. O
sociální péči pro skutečně potřebné občany jsme psali již v minulém čísle. Kdo cítí potřebu pomoci,
prosím obraťte se na sociální odbor MÚ, neboť zde Vám vše vysvětlí a pomohou. Zastupitelstvo rovněž
schválilo názvy dosud bezejmenných ulic a to jmény: Štverákova, Fr. Černého, K hrázi, Od kapličky, k
Rybarně, Do Svépravic. Názvy v rámci celé Prahy schvaluje Magistrátní úřad.

Zvláštním bodem v aktuálních informacích byl návrh finanční komise na výši koeficientu pro
připravovanou daň z nemovitostí. Pokud MF umožní členit daň navrhovaným způsobem, jsou navrženy
tyto koeficienty: (v naší m.č. se můžeme pohybovat od 2 do 4,5)

koeficient 3,5 tam, kde je kanalizace
2,5 tam, kde je vodovod , nebo plynovod, nebo oboje
2 tam, kde sítě chybí

Pro velmi hrubou orientaci lze říci. že koefic. 2 zhruba odpovídá současnému stavu výše domovní daně
u nemovitostí.

Zasedání pokračovalo rozsáhlou diskusí ke všem bodům, zejména byl občany diskutován stav
předaného bytového fondu. Bohužel finanční prostředky, které by bytový fond potřeboval pro svou
obnovu, jsou tak velké, že na to obec nemá. Tento stav může zlepšit teprve kvalitně připravená a
realizovaná privatizace tohoto fondu.

Po zpracování a schválení usnesení zasedání skončilo ve 22 hodin. Další zasedání v pořadí již
12. se koná 23. listopadu 1992, na které jsou všichni občané zváni.

íng. Zdeněk Soukup
tajemník MÚ

V minulých dnech se objevily v tisku dvě zprávy ze života naší městské části. Shodou okolností,
i když spolu obsahově oba články naprosto nesouvisí, jde o kritiku představitelů obce, ať již v prvním
případě starosty nebo v druhém celého zastupitelstva.

Abychom ctili zákony novinářské etiky, dříve, než dáme slovo panu starostovi, aby se k oběma
článkům vyjádřil, otiskujeme je v plném znění.

První článek vyšel v měsíčníku vydávaném obvodním úřadem v Praze 9 a týká se situace v ZŠ
Chodovická. Čtěme tedy společní se čtenáři "Devítky" č 10/92

CENA 1 Kčs ČASOPIS OBČANU PRAHY 9

DEVÍTKA

flAWI'ľ? PHČANŮ PIIMIY 8

Školství je politikum
Probíhající společenské změny jsou i ve školství provázeny nástupem nových řídicích

pracovníků. Nicméně ne vše nové musí být dobré. První zkušenosti signalizují, že začínáme sklízet
plody práce "skutečných odborníků" v oblasti řízení. Vedoucí 9. pobočky školského úřadu hl.m. Prahy
pan Miloš Tichý postupně naplňuje své vlastní představy o řízení školství na našem obvodě, o
personálních změnách ve vedení škol a o způsobu komunikace s učiteli.

Jako příklad může posloužit ZŠ Chodovická v H. Počernicích. Původně normálně fungující
škola se změnila v prvních týdnech letošního roku v naprostý chaos. Nikdo nevěděl, kdo je vlastně
ředitel a kdo zástupci, jaké budou úvazky učitelů a podle jakého rozvrhu se bude vyučovat.

V listopadu 1991 byl po dohodě místního úřadu v H. Počernicích a Školského úřadu vypsán na
školu konkurs na místo ředitele a ředitelka školy byla odvolána. Konkurs proběhl v lednu 1992 a na



základě výsledků byl do funkce ředitele školy jmenován pan Václav Killich. V té době měl pan Killich
za sebou již jedno jmenování po úspěšném konkursu na ZŠ Hloubětínská. Jakmile se však obeznámil se
stavem tamní budovy a s náladou učitelského sboru, do funkce nenastoupil. V průběhu jeho působení
pak na ZŠ Chodovická nastaly situace, které jako ředitel nedokázal zvládnout. Na rozběhlém chodu
školy se to sice navenek příliš neprojevilo, ale organizační kvality nového ředitele nebyly
pedagogickému sboru lhostejné.

V novém školním roce očekávali učitelé vyřešení situace a nalezení klidu pro svou. práci. Pravý
opak byl pravdou. Vedením školy byla pověřena paní PhDr Nosková.CSc, a pan Killich přešel na místo
zástupce ředitele pro 1. stupeň. Je to tím podivnější, že ještě 6.8. informoval pan Tichý na jednání Rady
místního zastupitelstva, že funkci ředitele školy bude i nadále vykonávat pan Killich. Navíc o změně
rozhodnutí pana Tichého nevěděl ani starosta H.Počernic pan Liška a nikdo ze zúčastněných se
nenamáhal starostu o tom informovat. Pan Tichý rozhodl zcela sám, věc s Místním úřadem neprojednal
a bez vyjádření ponechal i návrh pedagogů ZŠ Chodovická na personální vyřešení vzniklé situace.

V průběhu jednání všech zainteresovaných stran na ZŠ Chodovická pedagogové vystoupili a
vyjádřili nespokojenost s rozhodnutím pana Tichého i se způsobem, jakým jej provedl. Pan Tichý
připomínky pozorně vyslechl, ale ze svého stanoviska neslevil. Také očekávání pedagogů, že se za ně
postaví starosta pan Liška, se rozplynulo, když se starosta v diskusi k novému vedení školy prakticky
nevyjádřil. Ze strany školského úřadu Praha 9 nebyla podstata problému pochopena, naopak došlo k
dalšímu zostření situace.

V čem tedy vlastně spočívá pro pedagogy nepřijatelnost paní Noskové jako ředitelky školy?
Paní dr. Nosková má, podobně jako pan Killich, za sebou již jedno jmenování na místo ředitele na ZŠ s
rozšířenou výukou jazyků. Ale i ona, podobně jako pan Killich, z funkce záhy odstoupila. Pověřením
vést ZŠ Chodovická se paní Nosková dostala na působiště, kde ji většina pedagogů zažila jako učitelku.
Její dřívější, zhruba tříměsíční působení na této škole vešlo dostatečně ve známost, nevalné učitelské
kvality dokladuje i zápis z tehdejší hospitace. Dr. Nosková neoplývá ani organizačním talentem, což
ukazuje momentální stav školy. Těžko odlišuje podstatné a nepodstatné, učitelům dosud (9.9.) nejsou
známy definitivní pracovní úvazky. Její představy o elementárních zákonitostech chodu školy jsou
mlhavé. Snaha ŠÚ uvést školu do chodu i s tímto vedením je taková, že i pan Tichý nelituje svého času
a za asistence své manželky sám dozírá na sestavení pracovních úvazků učitelů a rozvrhu.

Myslíme si, že už je opravdu na čase, aby tato škola dostala nové vedení a byla řízena
fundovaně.

Tomáš Vavřinec
Miloš Zindulka

Druhý článek je z kategorie špíglovských výpadů proti všemu a za každou cenu a týká se vydávání
orientačních čísel v Horních Počernicích. Vyšel dne 12. října t.r. pod názvem: Chytrácké zastupitelstvo.

Obecní zastupitelstvo a místní úřady jsou zde především pro lidi. Nikoliv lidi pro úřady. Tak si to
alespoň představovala většina našich občanů, zejména těch, kteří stáli na náměstích v listopadu 1989.
Když zjistí, že úřady tuto zásadu nedodržují, nestačí se divit. Svědčí o tom i dopis Ing. L. N. z Horních
Počernic v Praze 9. Z jeho dopisu vyjímáme:

"Říká se, že "kdo platí, tak poroučí". Mělo by tedy platit i to, že " kdo poroučí, tak platí". Jenže
v Horních Počernicích je to jinak. Jednoho dne jsem nalezl v poštovní schránce významnou výzvu
místního zastupitelstva, která stojí za přečtení. Je bez adresáta, bez podpisu, ale hlavně s příkazem
"přines peníze a přesně udělej, co chceme".

12. října 1992 12. řijna 1992



V textu bylo totiž napsáno, že na základě rozhodnutí místního zastupitelstva o zavedení
orientačních čísel v katastru obce, rozhodl Místní úřad v Horních Počernicích o přidělení orientačního
čísla našemu domu. Dále se v něm popisuje, kde které číslo, tj. modré a červené, má být umístěno.
Ovšem nejdůležitější informací bylo oznámení, že tabulku s číslem je možné vyzvednout na místním
úřadě po zaplacení poplatku 50 Kčs. K tomu byly vypsány i úřední hodiny.

I když nejde o horentní sumu peněz a akce je nepochybně prospěšná, jde o geniálně vymyšlený
způsob úhrady nákladů a to, jak asi hluboce se vrchnost touto akcí, včetně sociálních aspektů, zabývala.
U nás se totiž prolínají rodinné domky s výstavbou paneláků ministerstva vnitra. Takže modré číslo na
"panelák" se v nákladech "ředí" na 50 až 100 poměrně dobře situovaných lidí, zatímco v rodinném
domku to odnesou třeba jeden až dva vládou zapomenutí důchodci. A pokud nejsou fyzicky schopni
upevnit obě tabulky přesně dle přání, znamená to další náklady, které mohou být podstatné. Protože tato
praxe by mohla inspirovat další hradní pány, jak zacházet s poddanými, domnívám se. že toto stojí za
zveřejnění".

I když asi snahou zastupitelstva bylo příliš nezatížit pokladnu obecního úřadu, tak jde v podstatě
o princip. Protože potom by mohly přijít na řadu i jiné záležitosti. A občan se zákonitě může zeptat, nač
tedy platí daně, když i takovéto maličkosti by chtěly úřady převést na jeho bedra.

Po přečtení obou článků jsme požádali o komentář starostu Horních Počernic
pana Lišku. Zde je jeho odpověď.

Oba články mají opravdu rozdílný charakter. U článku prvního si vážím alespoň toho, že se oba
autoři pod něj podepsali. K vlastnímu obsahu však si myslím, že je lépe nestřílet vůbec než úplně vedle.
Oba pánové se v závěru uplynulého školního roku a na začátku roku nového prezentovali především
mohutným nátlakem, směřujícím k tomu, aby právě oni stanuli v čele této školy. Nemyslím si, že právě
takovýmito metodami přesvědčili o svých kvalitách, a chtěl bych jim doporučit to, co jsem již řekl před
celým učitelským kolektivem, že totiž každý, ať je do funkce "nominován" jakkoliv, musí teprve o
svých kvalitách přesvědčit, a pak lze po čase nad ním vynášet jakékoliv soudy. Že i orgány obce,
konkrétně rada nesouhlasila se způsobem jmenování do funkce ředitelky, to si mohl každý přečíst ze
zápisu z jednání, který je pravidelně vyvěšován na úřední desce obecního úřadu. Dále bych chtěl oba
pány upozornit i na existenci našeho hornopočernického zpravodaje a požádat je, aby přispěli i do jeho
obsahu. Nechci vyvolávat polemiku, ale obec i čtenáře by asi spíše než kritika dřívějšího působení paní
dr. Noskové zajímalo, jak se podařilo nový školní rok rozeběhnout a jaká je situace ve škole nyní po
dvou měsících.

Pokud jde o článek ve Špíglu, musím upozornit, že se tomuto plátku vyhýbám, jak jen mohu.
Nevím, jaké procento občanů, které dokáže reálně zhodnotit, co se v obci za uplynulé dva roky změnilo
k lepšímu, by zastupitelstvo Horních Počernic pojmenovalo jako Špígl, totiž "chytrácké". Z tohoto
hlediska mohu onen redakční článek pouze zařadit do kategorie podobných "přiblblých replik" na
dopisy čtenářů, kdy bez jakéhokoliv vysvětlení a možnosti uvedení na pravou míru jsou uváděna fakta,
zcela překrucující původní dobrou myšlenku, která vyšla právě od občanů samotných. Ono "chytrácké"
zastupitelstvo pak v dobré snaze věc rychle realizovat objednalo nad rámec již tak ořezaného rozpočtu
stovky čísel, orientační plány. A pokud je v Horních Počernicích někdo tak sociálně slabý, že nemůže
uhradit podíl za své domovní číslo (které si jinak v každé obci celé hradí majitel nemovitosti), pak má
možnost podat si žádost na sociální oddělení, které mu jistě vyhoví.

Ivan L i š k a
starosta



Co dýcháme?

Začala sezóna padajícího listí, ranních mlh a jinovatek, prvních mrazíků.
Začíná se topit, je třeba uklízet zahrádky. A l e !
Letos je vše jinak. Máme zákony, které chrání čistotu ovzduší a regulují na únosnou míru to, co
dýcháme.

Pro nás to znamená několik důležitých změn v našem chování. V prvé řadě si nemůžeme dělat
na zahrádce ohně a pálit, co potřebujeme. Je to v rozporu se zákonem č. 509/91 Sb., § 127:

Vlastník věcí se musí zdržet všeho, čím by nad míru přiměřenou obtěžoval jiného .... nesmí nad
míru přiměřenou obtěžovat sousedy hlukem, prachem, popílkem kouřem atd.

Jaké je řešení? Kompostovat, větve štěpovat, což nabízí Místní hospodářství MÚ Horní
Počernice v ul. Lipí.

A co topeniště, či kamna? Ti, co bydlí a zároveň využívají svůj dům či byt k provozování
podnikatelské činnosti, jsou dle zákona 389/91 Sb. § 8 a dle zák. 218/92 Sb. §2 majitelé malých zdrojů.
Co to znamená? Do 15.2. 1992 měli napsat či osobně zajít na Odbor ochrany životního prostředí MÚ a
předložit technické podmínky provozu topenišť, t.zn. jaký kotel vlastní, jeho výkon, jaké palivo a
spálené množství za rok. Dle jakosti a množství paliva se vypočítává, či tabulkově stanoví poplatek za
znečištění ovzduší.

Jasně se zde preferují kvalitní paliva. Poplatky tím postupně způsobí, že používat "levné hnědé
uhlí" přijde nejdráže. Proto ti, co topí plynem nebo elektrickým proudem, platí zanedbatelnou částku.
Sazba na hnědé uhlí je 10.000 Kčs za topnou sezónu 1991/92.

Většina podnikatelů, ať fyzických či právnických osob nereagovala na tento zákon, a proto
začalo plošné zpoplatnění všech provozoven, které žádané údaje neoznámily, a to 50% maximální
stanovené výše.

Peníze z těchto poplatků pak jdou na akce jako je plynofikace Horních Počernic, která umožní v
konečné fázi úplné odstranění dýmů.

Jak důležité je toto opatření vyplývá z grafu č. 1.

Horní Počernice - 1991
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limity u SO2 = 150 mikrogramů/m3 překročen 8x
p.p. = 150 dtto dtto 59x

SO2 + p.p. =250 dtto dtto 35x
NOX = 100 dtto dtto 0

Snahu nás všech je vytvářet postupně tukové podmínky pro život v Horních Počernicích, abychom
se nemuseli ani v zimním období bát otevřít okna či vyjít na ulici.

Ilja P o k o r n ý
referent OOŽP

Jedna sváteční neděle
V neděli 18.10.92 zaznamenala naše obec

dlouhou dobu neb>'vale dění. Na pozvaní zástupců
obce navštívil Horní Počernice generální vikář
Arcibiskupství pražského biskup ThDr Jaroslav
Skarvada. V kostele sv.Ludmily sloužil pontifikální
mši svatou, které se zúčastnili přední zástupci obce a
starostové ze Satalic a Vinoře. Po deštivé sobotě přece
jen nedělní ráno bylo nadějné a tak účast na
bohoslužbě, svěcení kříže a kuliček byla velká.
Sváteční atmosféru navodil pan starosta výstižnou
uvítací řečí. Mládež vhodně doplnila bohoslužbu
zpěvem rytmických písní.

Po bohoslužbě se pan biskup setkal na faře s
dětmi, které se na toto setkání velmi těšily a dlouho
budou na toto setkání vzpomínat.

Pan biskup posvětil nový kříž na chvalském
hřbitově a znovu vysvětil opravené kapličky. Na
Křovinové náměstí kapli sv. Václava a ve Svépravicích
kapli sv. Antonína. Naposled Horní Počernice zažily
takovou událost před čtyřicetipěti lety. Tehdy přijel
posvětit nové varhany tehdejší arcibiskup pražský
ThDr Josef Beran.



Kapličky, které byly postaveny v r. 1770 jako dominanty
obcí Horních Počernic a Svépravic, sloužily nejen pro duchovní
potřebu obyvatel, ale měly další důležité poslání. Zvon umístěný
ve zvoničce oznamoval denně poledne a večer (klekání),
oznamoval úmrtí v obci i jiné tragédie.

Po obědě s členy zastupitelstva a představiteli církví Olec
biskup v besedě s veřejností odpovídal na dotazy a vyprávěl o
svém životě. Toto posezení ve zcela naplněném Domečku bylo
navštíveno nejen katolíky, ale i příslušníky jiných církví a
dalšími občany. Velmi poutavé bylo vyprávění pana biskupa o
čtyřicetiletém exilu. Působil jako biskup pro české emigranty po
celém světě. Zážitky z této činnosti byly velice zajímavé, zvláště
příhody, které zažil s panem kardinálem Beranem jako jeho
sekretář. Dozvěděli jsme se i mnoho aktuálních informací. Jeho
hodnocení soužití se Slováky v zahraničí bylo velmi poučné.

Besedovalo se o mládeži, majetku církve, o vztahu k nekatolickým křesťanům. Naše obec se může
pochlubit skutečně ekumenickým duchem mezi věřícími různých církví, což jsme rádi panu biskupovi
tlumočili. Děkujeme panu biskupovi za hezký den, prožitý v jeho blízkosti, a těší nás, že i jemu se u nás
líbilo.
Na shledanou J. Černý a J. Wágner

Chtěl bych touto cestou poděkovat všem, kdo se jakýmkoliv způsobem podíleli na uskutečnění a
zajištění této návštěvy pana biskupa, sponzorům, dárcům i těm, kteří svým umem a prací přispěli k
obnovení starých památek v naší obci.

J. Wágner zástupce starosty



Vysvětlení pojmu pouť a posvícení

Každý kostel či kaple je zasvěcena Pane Marii, některému světci, popř. tajemství víry (např Nejsvětější
Trojici, Ježíši Kristu- Králi, Povýšení sv.Kříže apod.). Když slavíme svátek světce nebo tajemství,
jemuž je kostel či kaple zasvěcena, je to pouť. Pou't proto, neboť na tento den věřící k tomuto místu
putovali.
Posvícení se slaví v den výročí posvěcení kaple či kostela, pokud je tento den znám. Není-li den
posvěcení znám, slaví se posvícení svatováclavské nebo havelské.

K. Kroupa
kanovník

Promluví-li o svěcení naše historie

Léta páně 1777 za prvního lokalisty chvalské lokalie, který vyžádal od správy císařských statků
i krajského úřadu kouřimského v Praze povolení ku stavbě hřbitova, byl tento nákladem obce chvalské
tam, kde stávala kaplička sv. Františka u "háje" (/ačkoliv po háji není již ani stopy) vystavěn.
25.listopadu 1777 jej posvětil vikář Jiří Paroubek, farář líbeznický

Roku 1846 dne 4. května posvěcen byl kříž k Satalicům, postavit jej dala obec chvalská. Dne 6.
května pak posvěcena byla kaplička sv. Jana Nepomuckého před čp. 44, jež zřízena nákladem rolníka
Jana Peška z čp. 1.

Stavba nové školní světnice chvalské školy započala dne 5. srpna 1876 a ukončena byla i s
bytem podučitelovým dne 23. září téhož roku. Dne 24. září byla nová školní světnice důstojným panem
farářem Janem Gurkem posvěcena způsobem slavnostním za přítomnosti obou pánů učitelů, školních
dítek, členů místní školní rady a četného občanstva obou obcí Chval a Svépravic. Slavnost posvěcení
počala se před ranní mší svatou průvodem ke školní budově, kde vykonán posvátný obřad a odtud
odebralo se vše k slavné mši svaté do kostela. Po ní se odebralo žactvo se svými učiteli a představenými
školy do nové školní světnice, kde pan řídící učitel přednesl úvodní proslov.

Dne 27. října 1895 byla vysvěcena nová školní budova školy v Horních Počernicích. Pořádek
slavnosti svěcení školy byl následující: 0 deváté hodině ranní shromáždila se u staré budovy školní
mládež s učiteli, místní školní rada, někteří členové obecního zastupitelstva, sbor dobrovolných hasičů,
ostatní lid a v průvodu hudby odešli do Chval ku slavnostní mši svaté, při kteréž učitelstvem chvalským
a zdejším za přispění ještě několika jiných osob přesně provedeny byly skladby ke slavnostním těm
službám Božím určené. Služby Boží vykonal veledůstojný pan vikář líbeznicky pan Štěpán Pittner.

Po 11. hodině dopolední veledůstojný pan vikář Š. Pittner a důstojný pan farář chvalský Josef
Laštovička, velectěný c.k. školní inspektor pan Antonín Sohnler, jakož i všichni ostatní účastníci
slavnosti odebrali se do Horních Počernic, uvítavše u nádraží dráhy severozápadní c.k.
místodržitelského radu a předsedu c.k. okresní školní rady karlínské pana Jindřicha Řeháka a poté
odebrali se ke škole. Před budovou školní se zastavivše, vyslechli proslov chlapce třetí třídy a prosbu za
vysvěcení, načež pan vikář počal světit budovu zvenku. Po tomto obřadu vešli všichni dovnitř budovy,
kdež za průvodu harmonia zapěli chorál "Svatý Václave". Ve výtečné řeči, jež na to následovala,
vyložil pan vikář lidu účel školy obecné a vysvětil budovu uvnitř.

Svěcení přebudované školy chvalské vykováno dne 22. září 1901. Vykonal je veledůstojný pan
Štěpán Pittner, kanovník kapituly Vyšehradské, knížecí arcibiskup vikář a farář v Líbeznicích za
asistence důstojných pánů Josefa Laštovičky, faráře ve Chvalech, B. Maška, faráře v Dolních
Počernicích, J. Váni, faráře ve V. Nehvizdech.

O desáté hodině po Veni sancte creator hnul se průvod z kostela chvalského za zpěvu chorálu
"Hospodine, ulituj nás" ku škole. Napřed šla školní mládež, pak učitelstvo, okolní duchovenstvo a



byly prapory. Před školou stanul průvod, kdež na povýšeném místě měl krásnou řeč veledůstojný pan
vikář, před tím zapěli učitelé mužský sbor "Svatý Václave". Po té vešel světitel do budovy, na chodbě
byl upraven oltář s křížem, kdež vykonány obřady svěcení, po kterých zazpíván chvalozpěv. Na to
vyšel veledůstojný pan vikář opět před budovu, kdež mu děkoval předseda místní školní rady pan
Václav Šplechner, týž děkoval i všem hostům a těm, kdož na stavbě školy pracovali, vznesl appel na
rodiče, aby pilně dítky do školy posílali, na děti, aby se pilně učily a mravně chovaly, konečně appel na
učitele, by pamětlivi byli stále svého vznešeného povolání, aby vychovávali mládež v duchu
vlasteneckém. Nyní zazpíváno Kde domov můj.

Po projevu řídícího učitele a poděkování žákyně druhé třídy Augusty Kaucké, která předala
veledůstojnému světiteli kytici, odešel průvod v témž pořádku za zpěvu písně "Hospodine, ulituj nás"
do chrámu zpět, kdež při velké mši svaté provedena trojhlasná mše od Fuhrera do F dur. Tím slavnost,
jež zůstane zajisté všem účastníkům v milé paměti, ukončena.

Dne 11. května 1902 (v neděli) posvěcen byl kříž postavený za obcí Horní Počernice v polích
nákladfem pana Jiřího Jandy c.k. poštmistra zdejšího. Slavného průvodu zúčastnily se dítky pod
dozorem svých třídních učitelů.

Dne 2. listopadu 1906 posvěcena byla nová část hřbitova (chvalského), světitelem byl důstojný
pan Josef Laštovička, farář na Chvalech. Příležitostné sbory zazpívalo učitelstvo školy chvalské a
hornopočernické.

Nejstručnější informace v kronice zapsaná, i když malým rozsahem neodpovídá svému
významu, zní: V neděli 19. srpna 1923 byly zakoupené nové zvony kostelní posvěceny od světícího
biskupa Sedláka.

Ing. Hubert Antes
kronikár

zpravodaj • zpravodaj • zpravodaj
Finanční odbor MÚ Praha - Horní Počernice upozorňuje všechny ubytovatele, na které se

vztahuje poplatková povinnost za rekreační pobyt ze.zákona .č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, aby
ve vlastním zájmu neodkladně tuto povinnost vůči MÚ Praha - Horní Počernice splnili. Upozorňuji, že
do konce letošního roku provede MÚ kontrolu všech ubytovatelů.

Sazba poplatku za rekreační pobyt činí 10,- Kčs za osobu a za každý i započatý den pobytu,
není-li tento dnem příchodu.
Povinností ubytovatele je:

a) vybrat od ubytované osoby poplatek ve správné výši
b) vést řádně evidenci ubytovaných osob pro potřeby kontroly placení místního poplatku,

zapisovat jméno, datum narození a adresu trvalého bydliště ubytované osoby, druh a
číslo dokladu totožnosti, den příchodu a odchodu, počet dní rozhodných pro vybírání
poplatku a jeho částku

c) odvést vybrané poplatky na účet MÚ včas (tj. do 15. dne každého následujícího měsíce)
a ve správné výši

Nebudou-li poplatky odvedeny včas nebo ve správné výši, vyměří MÚ Praha - Horní Počernice
poplatek platebním výměrem, výše poplatku může být v těchto případech zvýšena až o 50%.

Ing. Dagmar Frantíkova
vedoucí fin. plán. odboru

Veřejné zasedání místního zastupitelstva se bude konat
dne 23. listopadu 1992

v 18.00 hod.
DOMEČEK, Votuzská 322



zpravodaj • zpravodaj • zpravodaj
Základní organizace Českého svazu žen v Horních Počernicích - Svépravicích byla zrušena. Finanční
zůstatek 539,20 Kčs byl převeden na fond obnovy kulturních památek v Horních Počernicích.

Za organizaci
Marie Klicperová

Láska - nejhlubší vzájemný lidský vztah, spojující dvě srdce
v jedno a společné rozhodnutí k životu ve dvou přivádí do
obřadní síně Místního úřadu v Horních Počernicích každý
měsíc několik snoubeneckých párů. Vzhledem k výhodnému
umístění naší obřadní síně mají možnost zde uzavřít
manželství i snoubenci, kteří potřebují ke svému pohybu
bezbariérové objekty. Této možnosti využili i snoubenci pan
Jiří Kadeřávek z Černého Mostu spolu se svou snoubenkou
slečnou Jarmilou Onderkovou z Úmonína, okr. Kutná Hora,
kteří uzavřeli manželství pře MÚ Horní Počernice dne 31.7.
1992.

Na společnou cestu životem přejeme trvalé štěstí, radost
a spokojenost. Ať se uskuteční všechny Vaše krásné naděje a
celý Váš společný život ať je založen na vzájemné lásce,
důvěře a upřímnosti.

Autobusová linka

HORNÍ POČERNICE - MĚSÍCE
zřizovatel MÚ Horní Počernice

Linka je v provozu každou STŘEDU A NEDĚLI
Po trase TAM ZPĚT

středa neděle středa i neděle
HORNÍ POČERNICE
(Komárovská, býv. konečná 223) 14,10 13,10 16-47

HORNÍ POČERNICE 14, 1 2 1 3 , 1 2 16, 4 5

(stanice MHD u nádraží)
HORNÍ POČERNICE 14,13 13,13 16,44

(stanice MHD u hřbitova)
SATALICE 14,18 13,18 16,39

(stanice MHD u trafiky)
KBELY 14,23 13,23 16,35

(stanice MHD u samoobsluhy)
VINOŘ 14,29 13,29 16,30

(na silnici na Čakovice
cca 100 m od hlavní silnice)
MĚŠICE 14,45 13,45 16,15

( u nemocnice)
Jednotné jízdné činí za zpáteční jízdenku 10,- Kčs (neplatí žádné slevy)



společenská kronika

V měsíci listopadu oslaví svá významná životní výročí
j u b i l a n t i

95 let
Vaverková Mane Sekeřická731 21.11.1897
89 let
Kulštejnová Růžena Zájezdní 1516 10.11.1903
88 let
Harvanová Mane Mezilesí 603 3.11.1904
87 let
Havránek František Votuzská 385 29.11.1905
Škopek Karel Zájezdní 1678 4.11.1905
86 let
Havlasová Marta Jívanská 664 2.11.1906
Korec Ladislav Dobšická 1811 25.11.1906
84 let
Vintrová Anna Třebešovská 17 2.11.1908
Hejlova Karolina Třebešovská 192 16.11.1908
Hybnerová Anna Březovická 1367 16.11.1908
Zachoval Josef Sekeřická 1134 26.11.1908
83 let
Hodač Stanislav Třebešovská 17 4.11.1909
Modřanská Jarmila Běchorská 1078 10.11.1909
82 let
Rydvan Václav Bří Veverků 1564 22.11.1910
Pek Karel Běluňská 237 24.11.1910
Honcová Marie Chvalkovická 721 29.11.1910
81 let
Vlachová Jarmila Náchodská 129 10.11.1911
80 let
Tyl Oldřich Náchodská 1032 12.11.1912
Mlejnková Božena Stoliňská 917 17.1 1.1912
Josefusová Marie Březovická 1352 23.11.1912
Strolená Josefu Lhotská 1714 30.11.1912
75 let
Marešová Marie Lukavecká 1627 30.11.1917

Při příležitosti Vašich jubilejních narozenin Vám přejeme do dalších let pevné zdraví, štěstí a mnoho
spokojenosti ve Vašem osobním životě.

Sbor pro občanské záležitosti



Do snack-baru na čerpací stanici Horní Počernice - dálnice
hledáme kuchaře, barmany(ky), servírky, uklízečky
Nástup v listopadu 1992
95

Informace: Ing. Vítová, tel. 302 25

oooooooooooooooooooooooooooooooooo

Tiskárna PRAGA PRINT
Praha 9 - Horní Počernice

Xaverov, areál Drůbežářských závodů
přijme

ofsetové tiskaře, ženy do tiskárny, montážníky
Nástup po dohodě

Tel. 86 45 49 - Uhmann Milan
74 26 41/1.393

0000000000000000000000000000000000

VYMĚNÍM velkou garsoniéru II. kat. 28 m2, cihlový dům, předsíň s příslušenstvím, koupelna, spíže,
WAW, plyn.karma, III.patro, Vysočany
za dvougarsoniéru nebo 1 + 1 v Horních Počernicích nebo zde koupím podobný byt v osobním
vlastnictví.

Tel. 685 58 76

0000000000000000000000000000000000

TJ SOKOL Horní Počernice
Chvalkovická 2031

pořádá dne 17.11.1992 zájezd do PASSAU v SRN. Cena zájezdu 200,-Kčs. Sraz v 5.30 u Sokolovny.
Přihlášky v kanceláři TJ nebo na tel. 685 68 71 do 13.11.92.

oooooooooooooooooooooooooooooooooo

Vojenské stavby, s.p.
Výrobně opravárenský závod
Horní Počernice
Střelečská 1732
193 00 Praha 9

p ř i j m o u

zámečníky - svářeče elektro údržbáře
klempíře - vzduchotechniky topenáře do údržby
železáře topiče
technika elektro pro rozvaděče

Zájemci se mohou přihlásit osobně na personálním oddělení u pí. Léblové na výše uvedené adrese, nebo
na tel. 685 50 54 a 86 52 41 - 7, linka 397.



inzerce • inzerce -inzerce
Drůbežářský podnik Xaverov - Horní Počernice

přijme:
ženy do výroby

Informace na tel. 742 6 4 1 - 9 .

oooooooooooooooooooooooooooooooooo

CHEMIE - výroba a odbyt chem. výrobků
Praha 9 - Horní Počernice

nabízí tato volná pracovní místa
- techn. pracovník stavební údržby, vzdělání ÚSO

- dělníky do skladu
- dělnici do odd. drob. balení výrobků

- pracovnici na výdej svačin a obědů (na krátkodobou výpomoc 2-3 měsíce)

Informace na tel. 86 59 51 linka 43

oooooooooooooooooooooooooooooooooo

Hledáme hodnou paní na občasné vyzvedávání čtyřletého dítěte ze školky v Chodovické, ev. i pohlídání
dvouletého dítěte. Dohoda.

Tel. 685 53 56

OOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOO

ZŠ Chodovická 2250 přijme ihned učitelku I. stupně.
Informace u ředitelky školy - tel. 86 05 15.

oooooooooooooooooooooooooooooooooo

KAČENKAvás zve na KOLEČKOVÉ BURZY, které se
konají v H.P. na Náchodské 490 (100 m za
světelnou křižovatkou směr Poděbrady) ve dnech
13. - 14.11., 20. - 21.11., 27. - 28.11., 11. -
12.12.1992

a na BURZY HRAČEK ve dnech 6. - 7.11. a 18. - 19.12. 1992.
Příjem vždy v pátek 15-18 hod.
Prodej v sobotu 8-16 hod
Výdej v sobotu a v pondělí 16 - 17 hod.
Informace na tel. 685 50 84. 685 65 62
Dotazy a připomínky pište na adresu: Ing. Hana Babíčková, Komárovská 440, 193 00 Horní Počernice

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU !



PROGRES SERVIS
Jívanská 633
193 00 Praha 9
přijme

- do hlavního pracovního poměru skladníka
- do vedlejšího pracovního poměru, pro práci v odpoledních hodinách

řidiče (skupina B, C)
Tel. 685 50 02

oooooooooooooooooooooooooooooooooo

Opravy, montáže a servis domácích chladniček, mrazniček a průmyslového chlazení odborně
provede firma Pražák po celé Praze.

Tel. 4712375 od 20°° hod.

nový

Horní Počernice KATALOG
93PODNIKATELÉ, FIRMY, ŘEMESLNÍCI A OBCHODNÍCI,

KTEŘÍ CHTĚJÍ BÝT UVEDENI V NOVÉM KATALOGU, JENŽ

VYJDE ZAČÁTKEM ROKU V NÁKLADU 5 OOO VÝTISKŮ,

VOLAJÍ FIRMU cibo ŠANOVSKÁ1576,TEL.869 7 O 7
PLOŠNÁ INZERCE MOŽNÁ

CENA ŘÁDKU 6O,- KČS /65 úhozů /

INZERUJÍCÍ MÁ KATALOG ZDARMA

UZÁVĚRKA 3 0 . 1 2 .



Praha 9
Lhotská 2203
telefon (02) 685 69 79

MAVLDA STAVBY
REALITY

OCEŇOVÁNÍ

1. Znalecké posudky: specializace na oceňování nemovitostí
2. Oceňování: nemovitostí v administrativních a tržních cenách pro tuzemsko i zahraničí
3. Porady a konzultace: oblast stavebnictví, ekonomiky a daní
4. Reality: prodej, nákup, nájem, zprostředkování a správa všech druhů nemovitostí

1. Rodinný domek ne zahradou v Praze 9 — II. Počernících,
jedno nadzemní podlaží s podkrovím, částečně podsklepený,
zastavěná plocha 95 m2 , napojeno na veřejné inženýrské sítě
včetně zemního plynu, ústřední topení, garáž., letní domek,
rohový pozemek o výměře 609 m2 . Cena 2.500.000,— Kčs.

2. Rodinný domek se zahradou v Praze 9 — H. Počernic!ch,
jednopodlažní, nepodsklepený, bez podkroví, zastav. plocha
100 m2 , napojeno na veřejný vodovod, vlastní studna,
kanalizace do septiku, rohový pozemek o výměře 636 m2 .

Vyjednávači cena 2.000.000,- Kčs, z této ceny cca 3/4
v cizí měně, nejraději DM.

3. Menší r. domek ne zahradou v Praze 9 — II. Počernicích,
nepodsklepený , jednopodJ ažn í , zastavěná plocha 59 m2 , pozemek
svažitý, vyjednávací cena 900.000,— Kčs.

4. Rodinný domek se zahrádkou v Praze 9 — H. Počernicích,
jednopodlažní, nepodsklepený, pozemek rovinný o výměře 320 m2

cena 950.000,— Kčs.

5. Rodinný dvojdomek (samoatatná polovina) v Praze 9 — H.
Počernicích, zastavěná plocha 80 m2 , pozemek rovinný 248 m2
napojeno na veřejnou kanalizaci a vodovod,
za qarsoniéru neb 1 + 1 v Praze 9 (Černý moot, II. Počernice
a okolí), cena dohodou.

6. Pozemek pro stavbu RD v Praze 9 — Horních Počernicích,
rovinný, v zastavěném východním okraji obce, výměra 600 m2

vyjednávači cena 800.000,— Kčs

7. Pozemek v Praze 9 - Újezd nad Lesy,
"zemědělská půda v zastavěné části obce, výměra 1.500 m2

změna charakteru (stavební) v jednání, přístup po nezpevněné
komunikaci, vyjednávači cena 2.000.000,-Kčs.

8. Pozemek v Praze 9 — Vinoř,
v těsném nounedství samostatné usedlosti u st. silnice, dosud
zemědělská půda, výměra 1.906 m2, cena dohodou.

9. Činžovní dům Praha 6 Dejvice,
zastavěná plocha 150 m2 , částečně podsklepený, 4 nadzemní
podlaží, v celém přízemi volné nebytové prostory,
cena 9 mil.Kčs

10. Vila v Praze 6 - Šárecké údolí,
zastavěná plocha 150 m2 , 3 nadzemní podlaží včetně podkroví,
vyjednávači cena 4 mil. Kčs.



DOMEČEK
kulturní středisko Osvětové besedy MÚ, Votuzská 322, tel. 86 36 26

listopad 1992

DISKOTÉKY PRO -NÁCTILETÉ pravidelně každý pátek od 18.00 do 22.00 hod
Hraje DJ VÍTEK

Hudba, tanec, soutěže, diskoefekty, občerstvení.
Prvních 20 návštěvníků za poloviční vstupné 10,- Kčs !!!

3.út. VÝLET DO ZOO (hudební pohádka) 9.00 a 10.30 hod
zadáno pro MŠ a ZŠ

l0.út. KONCERT PRO FLÉTNU 9.00 a 10.30 hod
zadáno pro ZŠ

14.So. DISKOTÉKA PRO STARŠÍ A POKROČILÉ 20.00 - 24.00 hod
Nepouštějte jednou televizi a přijďte si zatančit
a pobavit se s přáteli.
Písničky "vzpomínkové" i nejnovější hity pro Vás
bude opět vybírat DJ Mirek JAČEK.

19.čt WABI DANĚK 19.30 hod
Wabi Daněk je bezesporu "stálicí" mezi písničkáři.
Kamarádská atmosféra jeho koncertů a nezaměnitelná poetika
písniček Vám dá určitě zapomenout na všechny všední
starosti. Přijďte si poslechnout i zazpívat.
(Předprodej vstupenek na tento pořad je v knihkupectví
na Náchodské ulici, v KS Domeček, tel. rezervace na
čísle 86 36 26 od 9.00 do 17.00 hod)

24.út POHÁDKA PRO MALÁ KŮZLÁTKA 9.00 a 10.30 hod
zadáno pro MŠ a ZŠ

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU !!!



kino OKO
Program na měsíc listopad

2.po Muž s cejchem smrti USA Mládeži do 15 let nepř.
3.út Kriminální film

6.pá Lucky Luke It. Mládeži přístupno
7.so Western - parodie
8. ne

9.po Zavři mé oči V.Br. Mládeži do 15 let nepř.
10.út milostné drama

13.pá Harley Davison a Malboro Man USA Mládeži do 12 let nevh.
14.So Akční film plný honiček a dobře
15.ne mířených ran

16.po Ruby USA Mládeži do 12 let nevh.
17.út Nový pohled do zákulisí atentátu

na prezidenta Johna F.Kennedyho

20.pá Honba za Klenotem Nilu USA Mládeži přístupno
21 .so Pokračování dobrodružné komedie
22.ne Honba za diamantem

23.po. Hon na ponorku USA Mládeži do 12 let nevh.
24.út. Zkušební plavba, která se změnila

v nepředvídané drama

27.pá. Krokodýl Dundee II AUS Mládeži přístupno
28.so. Další příběhy lovce krokodýlů
29.ne. a krásné novinářky

30.po Angel Heart USA Mládežido 15 let nepř.
l.út Mickey Rouke a Robert De Niro

v dábelsky dobrém thrilleru

8.ne Veselé vánoce přejí chobotnice
15.ne. Páni kluci
22.ne David a Sandy
29.ne Myši a kočky - tři mušketýři

Změna programu vyhrazena
Hrajeme ve všední dny od 20 hod., v neděli od 15, 17.30 a 20 hod.
Předprodej v úterý a pátek, tel. 860697


